
گروه سینما و تلویزیون - کمپیانی نتفلیکس به تازگی اولین تیزر از فیلم جدید 
»زندگی پیش رو« را با بازی »سوفیل لورن« ستاره ۸۶ ساله سینما و بابک کریمی بازیگر 
ایرانی منتشــر کرده است. »ســوفیا لورن« بازیگر برنده اسکار ایتالیایی که از پرکارترین 
بازیگران عصر طلایی هالیوود به شمار می رفت، پس از ۱۱ سال غیبت با فیلم »زندگی 
پیش رو« به کارگردانی پســرش »ادواردو پونتی« که با اقتباس از رمانی نوشــته »رومن 
گاری« ساخته شده به سینما بازگشته و امسال یکی از شانس های کسب نامزدی اسکار نیز 
محسوب می شود.  این فیلم که بابک کریمی بازیگر ایرانی دو فیلم برنده اسکار »جدایی« 
و »فروشنده« نیز در آن نقش آفرینی داشته، روایتگر داستان زنی است که مسئولیت تربیت 
یک کودک ۱۲ ساله و سیاه پوست خیابانی را بر عهده می گیرد.   »سوفیا لورن« اولین بار 
در سال ۱۹۶۲ جایزه اسکار بهترین بازیگر زن را برای فیلم »دو زن« کسب کرد تا اولین 
زنی نام گیرد که برای بازی در یک فیلم غیرانگلیسی زبان موفق به کسب جایزه اسکار 
بازیگری می شــود. او ســپس در سال ۱۹۶۵ با فیلم »ازدواج به سبک ایتالیایی« بار دیگر 
نامزد اســکار بازیگری شد و اگر در اسکار پیش رو نیز بتواند نامزد اسکار شود، رکورد 
جدید خلق خواهد کرد و ۵۶ سال از آخرین باری که نامزد اسکار شده می گذرد.  فیلم 
»زندگی پیش رو« ابتدا از تاریخ ۶ نوامبر در سینماهای آمریکا اکران محدودی داشت و 

از سوی سامانه نمایش آنلاین نتفلیکس عرضه شده است. 

گروه ســینما و تلویزیون - احسان افشاریان با اشاره به اینکه صداگذاری »قاتل 
و وحشــی« به کارگردانی حمید نعمت الله را برعهده دارد، تأکید کرد این فیلم سینمایی 
به زودی آماده نمایش می شود.احســان افشــاریان صداگذار فیلم و ســریال با اشاره به 
پروژه های سینمایی که در دست صداگذاری دارد، گفت: مدتی است روی صداگذاری 
فیلم سینمایی »قاتل و وحشی« به کارگردانی و تهیه کنندگی حمید نعمت الله کار می کنم، 
ایــن پروژه زمان طولانی متوقف شــده بود و در حــال حاضر در مرحله صداگذاری و 
ســاخت موسیقی است. وی بیان کرد: موسیقی این پروژه سینمایی را کریستف رضائی 
می سازد. این صداگذار سینما تاکید کرد: با توجه به اینکه در مراحل پایانی پس از تولید 
هســتیم، فیلم به زودی آماده نمایش می شــود و باید دید تهیه کننده و کارگردان فیلم چه 
برنامه برای اکران این پروژه دارد. وی در ادامه بیان کرد: همچنین ســریالی با نام »میدان 
سرخ« به کارگردانی ابراهیم ابراهیمیان در دست دارم که برای شبکه نمایش خانگی آماده 
می شود، این سریال را می توان یک اثر متفاوت با تم اکشن دانست که دارای قصه پیچیده 
است. این هنرمند توضیح داد: پیش از این نیز صداگذاری سریال »موچین« به کارگردانی 
حسین تبریزی را داشتم که پخش آن نیز در شبکه نمایش خانگی به پایان رسیده است. 
افشــاریان در پایان درباره پروژه هایی که در سینمای کوتاه در دست دارد، هم گفت: در 
این دوره از جشنواره فیلم کوتاه تهران با ۴ اثر حضور دارم که ۲ اثر آن می تواند در حوزه 
صداگذاری با دیگر پروژه ها رقابت کند. نام این آثار عبارتند از »مرگ تدریجی رویا« به 

کارگردانی امین صحرایی و »دوآلپا« به کارگردانی محمدرضا مرادی است.

بابک کریمی و »سوفیا لورن« 
در »زندگی پیش رو«

»قاتل و وحشی« به زودی آماده
 نمایش می شود

سینما و تلویزیون 8
گروه سینما و تلویزیون- مدتی است که 
اخبار بیماری بازیگران در فضای مجازی منتشر 
می شــود و البته برخی هم به توصیه سازندگان، 

کرونایی شدنشان را پنهان می کنند.
حفظ سلامتی هنرمندان و عوامل پروژه ها 
از یک ســو و خالی نماندن آنتن پخش و تولید 
محتــوا برای مخاطبــی که در خانــه مانده از 
ســویی دیگر، مســاله ای است که حل آن خود 
تولیدکنندگان و بازیگران را هم گیج کرده است. 
از طرفی سیاســت یک بام و دو هوای وزارت 
بهداشــت درباره تولید یا معلق کردن پروژه ها 

هم بر این سردرگمی افزوده است.
علاوه بر این ها، تامین معیشت صدها نفر 
که در هر پروژه مشــغول به کار هستند و اغلب 
بیمــه و منبع درآمد ثانی هــم ندارند و تاکنون 
حمایتی چشــمگیر هم از جانب سازمان های 
مربوطه از آن ها انجام نشــده، موضوع دیگری 
اســت که در این روزها بسیار قابل تامل است و 
ماهیت بی پشتوانه هنرمندان کشورمان را بیش 

از پیش به رخ می کشد.
تهیه کنندگان ســریال های تلویزیونی این 
روزهــا بیش از هر کس اصرار به تولید ســریع 
و بی وقفه سریال هایشان دارند؛ آن ها می گویند 
تا جای ممکن دســتورالعمل های بهداشتی را 
رعایت کرده اند و تشــخیص اینکه آیا بازیگران 
یا عوامل مبتلا در جریان ســاخت سریال آن ها 

کرونا گرفته اند یا نه غیرممکن است.
آنچه در ادامه می خوانید گفت وگو با سه 
تن از تهیه کنندگانی اســت که در دوران کرونا 

سریال ساخته اند.
هنرمندان ناچار به کار کردن در این 

شرایطند
سعید سعدی، تهیه کننده سینما و تلویزیون 
که فصل چهارم از سریال »بچه مهندس« را برای 
رمضان آماده می کند، درباره تجربه خود از تولید 
پروژه های مختلف در زمان شیوع کرونا با بیان 
اینکــه افراد نیاز به تامین معــاش دارند، اظهار 
کرد: با رعایت دستورالعمل ها با مشکلی مواجه 
نشــدیم. به هر حال عوامل قرارداد دارند و نمی 

توان به آنها گفت از دستمزد خبری نیست و کار 
به تعویق افتاده تا زمانی که کرونا از بین برود.

تهیه کننده ســریال »نجــلا« در ادامه بیان 
کرد: نمی توان تصمیم غیرکارشناســانه گرفت 
چــون تعداد زیــادی پروژه در دســت تولید 
اســت و حتــی با کمترین افراد هــم اگر تولید 
انجام نشــود، بیکاری گسترده ای را در صنوف 
مختلف باعث می شــود. حق و حقوق این افراد 
را کجا تامین می کند. مثل بســیاری از مشاغل و 
حرفه هــای دیگر که افراد ناچار به کار کردن در 
این شــرایطند، عوامل ساخت سریال ها هم بر 
اســاس اختیار و شرایط ویژه خودشان، حضور 
در پروژه هــا را انتخاب می کنند و هیچ اجباری 

وجود ندارد.
تهیه کننده »گشت ویژه« توضیح داد: تنها 
اتفاقی که می  تواند بیفتد رعایت کامل پروتکل 
ها و اقدامات بهداشــتی است تا خدایی نکرده 
کســی در زمان کار مبتلا نشود و اگر کسی هم 
بیمــار بود خیلی زود تشــخیص داده شــود تا 
بیماری گسترش پیدا نکند. به نظرم توقف تولید 
عملی نیســت اما ما به هر حال تابع دستورات 

سازمان صداوسیما هستیم.
سعدی در پایان یادآور شد: سریال »نجلا« 
طبق چارچوب ها همین تازگی تولید و پخشش 
به اتمام رســیده و خوشبختانه کسی حین تولید 
مبتلا نشــد با وجود اینکه حــدود ۱۵۰ نفر به 

صورت گردشی در پروژه حضور داشتند.
۸ ـ ۹ نفــر از عوامل ســریال کرونا 

گرفتند اما ویروس پخش نشد
بهــروز مفید ـ تهیه کننده »بیگانه ای با من 
اســت« ـ از تیرماه ســال گذشــته تا اوایل آبان 
مشــغول تهیه این پروژه تلویزیونی بود که قرار 

است از شبکه دو سیما روانه آنتن شود.
مفید دربــاره ابتلای عوامــل این پروژه 
بــه ویروس کرونا توضیــح داد: در حین تولید 
این ســریال خوشبختانه کمترین مشکل را پیدا 
کردیم، با وجودی که تعداد بازیگران این پروژه 
هم زیاد بودند و طی ســاخته شدن این سریال 
ما با این بیماری دســت بــه گریبان بودیم اما با 

رعایت پروتکل ها توانستیم از این شرایط عبور 
کنیم.

او در ادامــه گفــت: البتــه در پلان های 
آپارتمانی و داخلی فاصله اجتماعی خیلی نمی 
توانســت رعایت شــود اما زدن ماسک، انجام 
تســت های روزانه مثل تب ســنجی  و سنجش 
اکســیژن، استفاده از مواد ضدعفونی کننده و ... 

به صورت کامل انجام می شد.
تهیه کننده ســریال »محکومین« بیان کرد: 
حدود ۸ ـ ۹ نفر از حدود ۲۰۰ نفر که به صورت 
گردشی با ما کار می کردند طی این مدت دچار 
کرونا شــدند. اینکه بخواهیم تفکیک کنیم این 
ابتلا از افراد داخل پروژه بوده یا از راه های دیگر 
عملی نیست به این دلیل که بعدازظهر کار پایان 
می یافت و عوامل به خانه برمی گشتند و برنامه 
شــخصی خودشان را داشــتند اما به جز ۳ نفر 
کــه خارج از کار هــم با هم بودند و با هم مبتلا 
شــدند بقیه طی زمان های مختلف مبتلا شدند 
و چون دســتورالعمل ها رعایت می شد خیلی 
زود متوجه بیماری شده و ویروس در میان سایر 

عوامل پخش نشد و گسترش نیافت.
او بــا بیان اینکه هیچ یــک از بازیگران یا 
عوامل اصلی مبتلا نشــدند، تصریح کرد: اما به 
هر حال کدام حرفه هســت که با این وضعیت، 
ریســک ابتلا و خطر نداشــته باشــد؟ به نظرم 
بــا توجه بــه این حجم کاری کــه انجام دادیم 
ایــن بیماری خیلی در روند کاری و ســلامتی 
 عوامــل تاثیرگــذار نبود و مشــکل حادی ما 

را اذیت نکرد.
تهیه کننده »هشــت و نیم دقیقه« در ادامه 
خاطرنشان کرد: بسیاری از حرفه ها و مشاغل در 
مقیاس گســترده نیاز به فعالیت دارند و واقعیت 
این اســت که تفکیک به این راحتی امکان پذیر 
نیســت. تعطیل شــدن هم تا کی؟ »بیگانه ای با 
من اســت« یک تجربه بود چون هم پلان های 
داخلی و هم خارجی داشــت و تعداد کمی هم 
مبتلا شــدند. در بهترین حالت از ۲۰۰ نفر حتی 
اگــر در این پروژه هم مشــغول به کار نبودند، 

امکان ابتلای ۸، ۹ نفر وجود داشت.

او افزود: ضمن اینکه اگر خواســته باشیم 
منطقی نــگاه کنیم تعطیلی تولیدات تلویزیونی 
برای مدت طولانی عملا انجام ناپذیر اســت؛ 
حداقل من به عنــوان تهیه کننده راهی به ذهنم 
نمی رســد. فقط تا جایی که توانسته ایم غیر از 
فاصله اجتماعی که در برخی موارد امکان پذیر 
نیســت بقیه دستورالعمل ها را به صورت کامل 
رعایت کرده ایم و حتی در پذیرایی هم مراقبت 

های لازم انجام می شد.
باید وسیله ســرگرمی و آموزش 

افراد را در خانه فراهم کنیم
علی اکبر تحویلیان ـ تهیه کننده سریال »از 
سرنوشت« ـ که در حال حاضر از شبکه دو سیما 
پخش می شود، درباره ابتلای عوامل این پروژه 
تلویزیونی به کرونــا گفت: هر چند این پروژه 
بهمن ماه پایان یافت اما از حدود ۵۰ ـ ۶۰ نفری 
که مشغول به کار بودند در آن زمان خوشبختانه 

کسی مبتلا به کرونا نشد.
او با اعلام اینکه ســریال دیگری در دست 
تولیــد دارد، بیان کرد: بــه نظر من نمی توان به 
تعطیلــی کامل پروژه ها فکر کرد و باید کارمان 
را بکنیم. به هر حال خوراک فرهنگی باید تامین 
شــود. نمی شود به همه گفت بیرون نیایید و از 
آن طرف هم برنامه ریزی مشخصی برای سپری 

کردن اوقات افراد خانه نشین نداشته باشیم.
تهیه کننده »از یادها رفته« در ادامه توضیح 
داد: باید وسیله ســرگرم شدن و آموزش افراد 
را در خانــه فراهم کنیم. همان طور که تیم های 
پزشــکی نمی تواننــد در خانه بمانند، تیم های 
فرهنگی هــم که باید خوراک فرهنگی مردم را 

تامین کنند، نمی توان در خانه نگه داشت.
تحویلیــان در پایان تصریــح کرد: حتی 
مشاغلی که این روزها در صف مقدم قرار دارند 
و بیشــتر خسته می شوند مثل کادر درمانی هم 
زمانی که برای استراحت به خانه می آیند شاید 
با دیدن تولیدات تلویزیونی مثل برخی ســریال 
هــا یا برنامه های مفرح کمی از خستگی شــان 
برطرف شود. به هر حال ما جزو مشاغل خاص 

هستیم که باید برای مردم کار کنیم.

در روزهایی که ویروس کرونا بیش از پیش در کشور رخنه کرده و هر روز بر تعداد قربانیانش می افزاید، عده ای ناچار به کار کردن هستند
  و عده ای هم به طور کامل کار و کاسبی را تعطیل کرده اند. در این میان تولیدات تلویزیونی همچون گذشته به کار خود ادامه می دهند.

تکلیف ساخت سریال ها در 
دوران اوج کرونا

گروه سینما و تلویزیون- ابراهیم 
حاتمی کیــا پس از مذاکره با مســوولان 
صداوسیما کارگردانی سریال »حضرت 
موســی )ع(« را پذیرفــت و یک گروه، 
شناسایی و انتخاب بازیگران این سریال 
را زیر نظر این کارگردان آغاز کرده است.
حاتمی کیا کــه از مدتی پیش متن 
فیلم نامه ســریال »حضرت موسی )ع(« 
را در دســت گرفته، هم اکنون مشــغول 
بازنویســی این فیلم نامه اســت تا بتواند 

هرچه زودتر کار خود را آغاز کند.
این ســریال الف ویژه تلویزیون که 
زیر نظر مرکز ســیما فیلم تولید می شود، 
از بازیگران خارجی هم در کنار بازیگران 
ایرانی انتخاب شــده از سراســر کشور 

استفاده خواهد کرد.
مذاکره مســوولان صداوســیما با 
حاتمی کیــا از حدود دو مــاه پیش آغاز 
شــده بود که در نهایت ایــن کارگردان 
سینما و تلویزیون کارگردانی این سریال 

را پذیرفت.
حاتمی کیــا با بیــان اینکه پذیرفتن 
کارگردانی این سریال را نوعی ادای دین 
به مرحوم سلحشور می داند، تأکید کرده 
اســت: در میان آثار متعددی که ساخته ام 
جای یــک کار قرآنــی را خالی می بینم 
و بــه همین علت باانگیــزه و علاقه این 

مسئولیت سنگین را می پذیرم.
تاکنــون  حاتمی کیــا  ابراهیــم 
کارگردانی دو ســریال تلویزیونی »خاک 

سرخ« و »حلقه ســبز« را در آغاز و میانه 
دهه هشــتاد در کارنامه کاری خود دارد 
و سریال »حضرت موسی )ع(« نخستین 
کار تاریخی او در میان کارهای تلویزیونی 

و سینمایی اش به شمار می رود.
ابراهیــم حاتمی کیای ۵۹ ســاله، 
ســاخت ۲۰ فیلم ســینمایی »هویت«، 
»دیده بــان«، »مهاجر«، »وصل نیکان«، »از 
کرخه تا راین«، »خاکســتر ســبز«، »بوی 
پیراهن یوســف«، »بــرج مینو«، »آژانس 
شیشــه ای«، »روبان قرمز«، »موج مرده«، 
»ارتفــاع پســت«، »به رنــگ ارغوان«، 
»به نــام پدر«، »دعــوت«، »گزارش یک 
جشن«، »چ«، »بادیگارد«، »به وقت شام« 
و »خــروج« را در کارنامــه کاری خود 

دارد و تاکنون حــدود ۴۰ جایزه داخلی 
و خارجــی را از آن خــود کرده که ســه 
 ســیمرغ جشــنواره فیلم فجر هم از آن 

جمله است.
فیلم نامه ســریال »حضرت موسی 
)ع(« را مرحــوم فــرج الله سلحشــور 
کارگردان سریال »یوســف پیامبر )ع(« 
نوشــته اســت که بعد از درگذشت او، 
جمال شورجه مســئولیت ادامه کار او و 
کارگردانی سریال »حضرت موسی )ع(« 
بــر عهده گرفت، اما بــه دلیل بیماری که 
برای شــورجه هم در ادامه این مسیر به 
وجود آمد، قرار شــد کارگردانی جدید 
مسئولیت کار را بر عهده گیرد و در نهایت 

ابراهیم حاتمی کیا انتخاب شد.

گروه ســینما و تلویزیون- فیلم ســینمایی 
»روزهــای نارنجی« با بازی هدیــه تهرانی و علی 
مصفــا در اکــران آنلایــن ۲۹ هــزار و ۵۵۴ بلیت 

فروخت.
فیلم سینمایی روزهای نارنجی به کارگردانی 
آرش لاهوتی، با گذشــت ۳۰روز از اکران آنلاین، 
۲۹هزار و ۵۵۴ بلیت در دو پلتفرم فروخت و به کار 

خود در اکران آنلاین پایان داد. 
ایــن فیلم بــه نویســندگی آرش لاهوتی و 
جمیلــه دارالشــفایی روایتگر زندگی پــر فراز و 
نشیب زنی میانســال به نام »آبان« است که واسطه 
اســتخدام کارگران زن فصلی برای کار در باغهای 
مرکبات شــمال کشور اســت. این فیلم با حضور 

 ســتاره های چون هدیه تهرانی، علی مصفا، مهران احمدی، علیرضا اســتادی و ژیلا شــاهی به فروش ۵۹۱میلیون و ۸۰هزار تومان 
رسید. 

روزهای نارنجی برای اولین بار در سال ۱۳۹۶ در جشنواره جهانی تورنتو به نمایش در آمده و نامزد بهترین فیلم بخش نگاه نو 
از سی وهفتمین جشنواره فیلم فجر هم شده است. همچنین این فیلم سه جایزه بهترین فیلم با عنوان سینماگر بزرگ تازه وارد، جایزه 
کلیســای جهانی و جایزه فیپرشــی را در جشــنواره بین المللی فیلم مانهایم آلمان از آنِ خود کرده است. هدیه تهرانی، سوپر استار زن 

سینمای ایران، برای بازی در این فیلم مورد تقدیر ویژه هیات داوران جشنواره قرار گرفت. 
گفتنی اســت ســینمای آنلاین فیلیمو و نماوا با فیلم ســازهای ناکوک با بازی هنگامه قاضیانی، حامد کمیلی و غزل شاکری به 

کار خود ادامه می دهد.

گروه سینما و تلویزیون- چادویک بوزمن در 
صورت نامزدی و یا برنده شدن در اسکار بازیگری به 
ترتیب به هشتمین و سومین بازیگر تاریخ سینما تبدیل 
خواهد شد که این اتفاق برای آن ها رقم خورده است.

یکی از مورد انتظار ترین فیلم ها در فصل جوایز 
 »Ma Rainey’s Black Bottom« امسال فیلم
اســت که یکــی از مدعیان نتفلیکس در اســکار نیز 
شــناخته می شود. چادویک بوزمن که ماه اگوست به 
دلیل سرطان درگذشت فرصت این را دارد که معدود 
بازیگرانی بپیوندد که پس از مرگشان نامزد و یا برنده 
اسکار شــده اند. در تاریخ اسکار هشت بازیگر پس 
از مرگشــان نامزد دریافت این جایزه شدند و تنها دو 
بازیگر در تاریخ سینما پس از مرگ این جایزه به آن ها 

تعلق گرفته اســت. این دو بازیگر پیتر فینچ )۴۴ ســال پیش( و هیث لجر )۱۲ ســال پیش( هستند. البته او رقبای برجسته ای خواهد داشت 
که از جمله آن ها می توان به آنتونی هاپکینز در فیلم »پدر« اشاره کرد. فیلم سینمایی »Ma Rainey’s Black Bottom« که بر اساس 
نمایشنامه ای به نوشته آگوست ویلسون ساخته شده، در مورد خواننده ای به نام ما رینی است که به مادر موسیقی بلوز شهرت دارد. نقش این 
زن را وایولا دیویس بازی کرده است. یویس نیز به نظر می رسد جایگاه خود را برای رقابت در بخش بهترین بازیگر تثبیت کرده است. او 
اکنون به همراه اکتاویا اسپنسر زنان سیاه پوستی هستند که بیشترین نامزدی اسکار را دریافت کرده اند و حتی احتمال دارد با اعلام نامزد های 

اسکار ۲۰۲۱ این رکورد را نیز از آن خود کند.
بوزمن در فیلم »پنج خون« نتفلیکس به کارگردانی اســپایک لی نیز بازی کرده و میتوان شــانس نامزدی او در اســکار البته در بخش 

بهترین بازیگر نقش مکمل بالا دانست.

حاتمی کیا با بازیگران ایرانی و خارجی سریال »موسی )ع(« را می سازد

بازیگری که پس از مرگش هم اسکار می گیردفروش ۵۹۱ میلیون تومانی »روزهای نارنجی« در اکران آنلاین
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مفیــد دربــاره ابتــای عوامل این پــروژه به ویــروس کرونــا توضیــح داد: در حین تولید این ســریال خوشــبختانه 
کمتریــن مشــکل را پیــدا کردیــم، بــا وجودی که تعــداد بازیگــران این پروژه هــم زیاد بودند و طی ســاخته شــدن این 
ســریال مــا با این بیماری دســت بــه گریبان بودیــم اما با رعایــت پروتکل ها توانســتیم از این شــرایط عبــور کنیم.

گروه سینما و تلویزیون- سیدعلی 
ضیا در آستانه تولید و پخش فصل جدید 
برنامه تلویزیونی »فرمــول یک« درباره 
ســاختار این برنامه و نیــز دغدغه های 
خود در حوزه برنامه ســازی تلویزیونی 
توضیحاتــی ارائــه کرد.علــی ضیا این 
روزها در حال تولید فصل جدید »فرمول 
یک« است که با ساختار جدیدی پخش 
می شــود. برنامه ای که بعد از چند فصل 
دیگر زنده نیســت و ضیا دوباره ســبک 
گفتگو را برایش برگزیده است. ضیا البته 
در این گفتگوی کوتاه که به بهانه ساخت 
فصل جدیــد برنامه اش صورت گرفت 
از هدفــش برای ورود بــه عرصه تولید 
برنامه های گفتگومحور با ســاختارهای 
بیگ پروداکشــن می گویــد که در حال 
حاضر با بودجه هــای موجود امکانش 

نبوده است.
تیزری که از »فرمول یک« این 
شــب ها پخش می شود به واسطه 
نماهایی که از سریال ها و فیلم های 
قدیمی دارد، این ذهنیت را به وجود 
می آورد کــه برنامه قرار اســت 

خاطره بازی کند درست است؟
ما قرار نیست به خاطره ها بپردازیم 
درست اســت که تلویزیون فارغ از همه 
اتفاقاتی که رقم زده اســت بخش مهمی 
از خاطرات مردم با برنامه های تلویزیون 
و حتی خود »فرمول یک« اســت اما بنای 
ما خاطره بازی نیست بلکه همانطور که 
در تیزر هم تاکید می کنیم می خواهیم در 
ساعتی جدید خاطره ای جدید بسازیم. 

اصلًا خاطره بــازی نداریم. برنامه های 
دیگــر در ایــن حوزه کار خودشــان را 
می کنند دمشــان هم گرم. ما هم کار خود 

را می کنیم.
شــما چند ماهــی روی آنتن 
نبودید در این چند ماه روی فصل 

جدید همین برنامه کار می کردید؟
مــا حدود هفت یا هشــت ماه کار 
نداشــتیم و اتفاقــاً در همیــن مدت در 
حــال کار و طراحی بودیــم که به چند 
طرح فوق العاده هم رسیدیم اما متأسفانه 

هیچیک به سرانجام نرسید.
یعنــی هیچیک بــا جدیت به 

تصویب نرسید؟
اتفاقاً تصویب شــد اما مساله این 
اســت که به دلیل برآورد و بودجه ای که 
حداقل برای شــبکه یک پایین تر است 
نمی توانید برنامه هایی با ســاختار بیگ 
پروداکشــن بســازید. اگر هــم بتوانید 
کار بســیار دشواری اســت و حداقل ما 

نتوانسته ایم چنین کاری بکنیم.
طرح این برنامه هــا نیاز به 
بودجه هــای کان داشــت و بیگ 

پروداکشن بود؟
دو طرح برنامه بیگ پروداکشــن 
داشتیم که تصویب هم شد و مدیران هم 
دوست داشتند و واقعاً وقت گذاشتند ما 
در هفته چند جلسه چند ساعته با مدیران 
برگــزار می کردیــم و حتــی طرح ها به 
برآوردهای مالی هم رســید و همه کارها 
انجام شد اما نهایت زمانی که باید هزینه ها 

دریافت می شد این بودجه تأمین نشد.

ساختار برنامه کنونی چگونه 
است؟

این برنامه هم گفتگومحور اســت 
و در امتداد همان »فرمول یک« اســت و 
تا حدی ســرگرمی آن بیشتر است قطعاً 
دغدغــه اجتماعــی دارد. نمی خواهم 
بگویم یــک برنامه متفــاوت و خاص 
داریم اما به قدر امکانات در شرایط فعلی 
تلاش کردیم وگرنه بعد از این همه سال 
تجربــه هم توان و هم خلاقیت ما خیلی 
بیشــتر بعد از آن چیزی اســت که روی 
آنتن دیده می شــود. می توانم یک برنامه 
بیگ پروداکشــن بســازم که مردم از آن 
استقبال زیادی کنند مثل عصر جدید که 
فوق العاده اســت. البته منظورم رقابت با 
»عصر جدید« نیست که در حال حاضر به 

بهترین شکل هم آن را می سازند.
گویــی »فرمول یک« جدید به 

میل خود شما نیست؟
خیر اتفاقاً »فرمول یک« همیشه به 
دل من هست و همیشه هم خوشحالم از 
ساخت آن. حرف من این بود که می توانم 
یک برنامه بیگ پروداکشن بسازم که مردم 
از آن اســتقبال زیــادی کنند مثل »عصر 

جدید« که فوق العاده است.
البته منظورم رقابت با »عصر جدید« 
نیست که در حال حاضر به بهترین شکل 

هم آن را می سازند بلکه منظورم ساخت 
یک برنامه پربیننده است و می گویم این 
توانایی را دارم اما وقتی شرایط مهیا نیست 
این توانایی و اســتعداد و پتانسیل از بین 
می رود. مثل این است که من »بی ام دبلیو« 
باشم و از من بخواهند با سرعت »پراید« 

حرکت کنم.
و ساخت این برنامه پربیننده 

فقط وابسته بودجه است؟
طبیعتــاً بلــه وگرنــه هــم مجید 
زین العابدین مدیر شــبکه و هم فضل الله 
شریعت پناهی مدیر گروه اجتماعی پیگیر 

هستند تا بتوانند امکانات را فراهم کنند.
در نهایت فکر می کنید »فرمول 

یک« جدید پربیننده خواهد شد؟
تغییراتی در برنامه داریم و به نظرم 
»فرمول یک« جدیــد هم می گیرد و هم 

مردم آن را دوست خواهند داشت.
ولی باز هم فکر می کنم ایده آل 

خود شما نیست؟
الان و در شــرایط فعلــی اساســاً 
ساخت »فرمول یک« ایده ال من نیست. 
من معتقــدم در همین شــرایط کنونی 
می توانــم یک برنامه شــاخ و پرچالش 
بسازم و حیف است که کاری را که بلدم 
یعنی همان »گفتگو کردن« را تکرار کنم. 
علاقه داشــتم برنامه ای بیگ پروداکشن 

بســازم که نشــد ولی همه انــرژی ام را 
گذاشته ام که فرمول یک در سری جدید 

خیلی بهتر شود.
برنامه هــای  همیــن  چــرا 
گفتگومحور خیلــی نمی توانند با 

هم متفاوت باشند؟
در گفتگــو، اســتانداردهای ثابتی 
وجود دارد و خیلی از نایت شوهای جهان 
همیــن کار را می کننــد و ما هم از همین 
استانداردها بهره می گیریم ولی هدف من 
این بود که توانایی هایم را در ساختارهای 
دیگری محک بزنم که در عین حال همین 
»فرمول یک« را با جذابیت های جدیدی 

به صحنه می بریم.
در گفتگــو اســتانداردهای ثابتی 
وجــود دارد و خیلی از نایت شــوهای 
جهــان همیــن کار را می کنند و ما هم از 

همین استانداردها بهره می گیریم
دیگر قرار نیست به چهره های 

مردمی بپردازید؟
ما هفــت قســمت از چهره های 
مردمی را ســاختیم که بین عید قربان تا 
غدیر پخش شــد اما به دلیل مشــکلات 
پخش و ساعت نامنظم دیده نشد. خیلی 
هم در شــرایط کرونایی، ساخت برنامه 
دشوار بود ماسک زدن به تازگی اجباری 
شده بود و شــرایط کرونا کار را سخت 

کرده بود. من واقعاً حاضرم هیچ برنامه ای 
در زندگــی ام نســازم و فقــط به همین 
»چهره های مردمی« بپردازم آنقدر که این 

برنامه را دوست دارم.
چرا ادامه پیدا نکرد؟

بخشــی از مهمان ها از شهرستان 
می آیند، اکنون قانون منع سفر نداریم که 
زمان اسفند که می خواستیم این برنامه را 
بسازیم این قانون وجود داشت. در عین 
حال خیلی از مهمانان ما ســن و سالشان 
و یا سیســتم ایمنی شأن مساعد نباشد و 
قاعدتــاً در کیفیت انتخــاب چهره ها و 
مهمانان تأثیر می گــذارد. به ویژه که هر 
روز آمار کشــته ها بیشتر می شود و من به 
عنوان برنامه ســاز فارغ از تیمم استرس 

مهمان ها را هم دارم.
شــرایط کرونایی در برنامه 
جدید هم اثرگذار اســت یا مهمانان 

را تغییر داده اید؟
برنامــه گفتگومحور اســت و در 
این برنامه هم اثرگذار است. من همیشه 
خواســته ام برای مردم برنامه بســازم و 
آن ها در برنامه ام باشند تا هنرمندان. البته 
کــه ما در همه برنامه هــا عادت کرده ایم 
کــه هنرمندان را ببینیــم فرمول یک در 
ســری های قبل هم یک روز در هفته از 
هنرمندان دعوت می کرد. با احترامی که 

برای هنرمندان قائل هســتم ولی این کار 
را باقی هم صنف های من انجام می دهند 

و الان ممکن اســت که هنرمند یا 
ورزشــکار یا چهره داشــته 
باشیم اما قالب اصلی برنامه 
گفتگو با آدم های ناشناس 

است.

با توجــه به اینکــه برنامه 
تولیدی است و دیگر زنده نیست 

از تأثیر برنامه کم نمی شود؟
طبیعتاً من همیشــه برنامه 
زنده ساخته ام و به این برنامه 
تولیدی به عنوان یک چالش 

جدید نگاه می کنم.

علی ضیاء در گفتگو به سبک »فرمول یک«؛

توان ساخت برنامه های بزرگ و چالشی هم دارم

3 تهیه کننده پاسخ دادند؛


